



Referat af bestyrelsesmødet tirsdag d. 14. august 2018 kl. 16.30

I mødet deltog: Jakob Lange, Ida Præstegaard, Annesofie Becker, Charlotte Felding, Heidie Svenningsen Kajita, Knud Erik Hansen, Jenny Becker, Johan Adam Linneballe og Lars Eskesen.

1. Præsentationsrunde

Jakob bød de nye bestyrelsesmedlemmer velkommen.

Alle præsenterede sig kort. Korte CV'er vil blive lagt på hjemmesiden snarest. Jakob indkalder. Jenny redigerer så ensartet præg.

2. Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

3. Konstituering

Arbejdsform og arbejdsfordeling. Valg af: Formand, næstformand og kasserer.

Det vil blive tilstræbt at fordele arbejdet så bredt som muligt blandt bestyrelsens medlemmer. Gerne ved, at 2-3-4- bestyrelsesmedlemmer arbejder sammen om en opgave 3-4 bestyrelsesmøder pr. halvår, fastlagt halvårsvis

Jakob genvalgtes som formand. Ida nyvalgtes som næstformand.

Jakob takkede Annesofie for de mange år som formand/næstformand samtidig med, at han så frem til, at hun fortsat er med til at præge Forskønnelsens udvikling.

Jakob påtager sig fortsat kassereropgaven frem til den ordinære generalforsamling i december. I samarbejde med Jenny mht kontingentopkrævning

4. Endelig godkendelse af referat af B-møde d. 22. maj

Godkendt.

5. Referat af ekstraordinær generalforsamling

6. Aktuelle sager

a. Skt. Jørgens Sø Skybrudsplaner

FHF tidligere formand Bonnie M. har i et indlæg advaret kraftigt mod planer om at omdanne den fredede Skt. Jørgens Sø til en del af skybrudsplanen. I den forbindelse har Jakob udtalt til Politiken, Byrum, d. 15. august, at Forskønnelsen ikke på forhånd er afvisende, men at vi selvfølgelig lytter til den tidligere formand. I en kontakt til formanden for Danmarks Naturfredningsforening i København, er det afklaret, at DN-Kbh. indtager samme holdning, som Jakob har givet udtryk for.

Der var enighed om, at vi i den kommende tre ugers høringsperiode vil deltage i kommunens møder og i det hele taget studere høringsmaterialet grundigt. Vi kan/skal afgive et høringssvar. Udkast til dette vil blive rundsendt til kommentarer.

b. Installationer på tage

Jakob har i Politiken, Byrum, i en artikel, som endnu ikke er bragt, bakket op om et forslag i KK TMU om, at installationer på nybygninger i den indre by fortrinsvis skal indbygges i selve bygningen og kun meget undtagelsesvis anbringes synligt på tage. Det er et problem, at installationer på tage ikke medregnes til bygningshøjden og bebyggelsesprocenten. Det bør ændres i en kommende kommunalplan.

c. Jep Lofts henvendelse

Jep Loft (tidligere formand for By og Land KBH) har i forbindelse med, at han er medlem af Indre By Lokaludvalg, udarbejdet et længere skrift om arkitektur m.v. i de følsomme byområder.

Der var enighed om, at Jep Lofts papir indeholdt mange kloge og interessante betragtninger. Vi er dog ikke enige i alt, hvad han skriver.

Der var enighed om, at vi bør indlede en eller anden form for dialog med Jep Loft og By og Land.



d. Altansagen

Jakob modtager fortsat mange henvendelser om opsætning af altaner på bevaringsværdige bygninger/facader.

Sagerne er desværre ret umulige, da KK har nye og klare retningslinjer, som er ganske liberale, når et flertal af beboerne ønsker altaner. Det blev nævnt, at Frederiksberg Kommune har en langt bedre altannolitik.

7. Datoer i efteråret

i. Bestyrelsesseminar (Forberedelsesgruppe) og B-møder

Bestyrelsesseminaret blev fastlagt til onsdag d. 26. september. Fra kl. 16.00 og resten af aftenen. Jakob, Ida og Annesofie er forberedelsesgruppen. Den finder et passende sted og opstiller en "dagsorden". I den forbindelse blev det nævnt, at bestyrelsen på seminaret skulle genoptage tråden fra arbejdet med et nyt og stærkere FHF. Materialet skal snarest udsendes til bestyrelsen.

Ordinært bestyrelsesmøde blev fastlagt til mandag d. 5 november kl. 16.30 – kl. 18.30. På dette møde skal materialet til generalforsamlingen færdigøres.

ii. Diplomeringshøjtideligheden

Det blev besluttet at udskyde diplomeringshøjtideligheden til januar/februar, så vi har bedre tid til at forberede denne, så den kan blive en endnu større begivenhed.

iii. Generalforsamling

Generalforsamlingen blev fastlagt til onsdag d. 5. december kl. 17.00.

8. Efterårets medlemsarrangementer

Det blev besluttet at afholde tre medlemsarrangementer i efteråret (+ generalforsamlingen).

i. 4. maj kollegiet/Hans Hansen arkitektur

ii. Det Classenske Fidelkommis` Bibliotek

iii. Et debatmøde

Jakob og Ida er ansvarlige for medlemsarrangementerne. Mht. debatmødet var der flere idéer. Jakob og Ida drøfter disse med Heidi og Knud Erik, så debatmødets indlægsholdere og mødeform/afvikling kan lægges fast.

9. Foreløbig drøftelse af diplomeringssemner og forløbet frem til afvikling

Udover den tidligere beslutning om at udskyde til januar/februar blev emnet ikke drøftet på grund af det fremskredne tidspunkt. Tages op på bestyrelsesseminaret.

10. Meget foreløbig drøftelse af kommende konferencer og fondsansøgninger

Nåede ikke at blive drøftet. Bestyrelsesseminaremne.

11. Meget, meget foreløbig drøftelse af vedtægtsændringer

Bestyrelsens størrelse, valgperiode og evt. "En rådgivende kreds",

Nåede ikke at blive drøftet. Bestyrelsesseminaremne.

12. Økonomi

Jakob orienterede ultrakort om, at økonomien er helt som forventet.

13. Eventuelt

Jakob bad om, at Jenny og Jacob bidrog til opdatering af artiklen på Wikipedia, da dette er meget tiltrængt.